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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Jó lesz Magyarországnak az új kézműves földrajzi 
árujelzések védelmére szolgáló védjegy?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A hellovidek.hu  portálon  megjelent  „Így alakítaná  át  a  hazai  élelmiszerboltokat  az  unió:  jó  ez
nekünk?„ című cikk egy új Uniós élelmiszer jelölésről szól:

„Az ipari és kézműves földrajzi árujelzések védelmére szolgáló, és az egész Európai Unióra (EU)
kiterjedő  új  rendszer  a  mezőgazdasági  termékek  és  élelmiszerek  sikeres  modelljére  épül.  A
szakemberek szerint egy új uniós címke előnyös lenne mind a kézművesek, mind a helyi gazdaságok
számára. Az új rendszer ugyanis megerősítené a kiválósági termékek jogi védelmét, elősegítené a
hamisítás elleni küzdelmet, miközben munkahelyeket teremtene és tartana fenn. A javaslatot október
13-án  egyhangúlag  fogta  el  a  Régiók  Európai  Bizottsága  (CoR),  amely  a  Régiók  és  Városok
Európai Hetén (European Week of Regions and Cities) tartotta plenáris ülését.

(…)

A plenáris ülésén egyhangúlag elfogadott véleményében a Régiók Európai Bizottsága szorgalmazta
egy jogi keret kidolgozását az európai kézműves és ipari termékek fokozottabb védelmére. A helyi és
regionális vezetők szerint az uniós szintű harmonizáció hiánya azonban gyengítheti a termékek és a
vállalkozások védelmét.

Az elmúlt hónapokban eszmecserét folytattam a kis-és középvállalkozások, egyesületek és állami
hatóságok képviselőivel Európa-szerte és mindannyian egyetértettek abban, hogy szükség van egy
európai keretre az ipari és kézműipari földrajzi  jelzések kapcsán, ahogy az a földrajzi  árujelző



 
rendszerek  által  védett  európai  élelmiszerek  esetében  már  megtörtént.  Örökségünk  védelme,  a
hozzáadott  érték  megőrzése  és  a  munkahelyek  fenntartása  minden  területen  ide  kapcsolódó
kérdések – mondta Martine Pinville, a Nouvelle-Aquitaine regionális tanácsának tagja.

(…)

Az Európai Bizottság 2020 novemberében jelentette be a szellemi tulajdonra vonatkozó cselekvési
tervében,  hogy  megvizsgálja  annak  a  lehetőségét,  hogy  bevezessenek  egy  rendszert  a  nem
mezőgazdasági termékek (azaz kézműves termékek és ipari termékek) uniós földrajzi  jelzéseinek
védelmére.  Ennek  eredményeként  a  közelmúltban  nyilvános  konzultációt  indítottak  annak
érdekében,  hogy felmérjék a hatékony és átlátható uniós  földrajzi  árujelző és védelmi rendszer
létrehozásának lehetséges költségeit és előnyeit. A néhány hónapja zárult konzultáció céljaként azt
tűzték ki,  hogy részletesen megismerjék  azokat  a  felmerülő  problémákat,  amelyekkel  az  érintett
érdekelt felek szembesülnek.”

Kérdezem Önt:

Jó lesz Magyarországnak az új kézműves földrajzi árujelzések védelmére szolgáló védjegy?
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